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Sammenhold 
gør stærk
Sammenhold gør stærk. Det er en kendsgerning, som ikke lader sig 
rokke.
Og ikke mindst i lyset heraf har de fire idrætsorganisationer på to 
afgørende områder formået at markere sig i enighed.
Først noget om penge.
Efter intense forhandlinger kunne Idrættens Fællesråd i midten a f 
februar meddele skatteministeren, at de fire idrætsorganisationer var 
blevet enige om en fordeling a f tips- og lottomillionerne.
Og der er næppe tvivl om, at enigheden har taget brodden a f politiske 
trusler om at ville gribe ind og ændre den hidtidige fordelingsnøgle.
Så noget om folkeoplysningsloven.
Monopolerne skal væk. Det er essensen a f det fælles oplæg til en ny 
folkeoplysningslov, de fire idrætsorganisationer i Idrættens Fællesråd 
kan stå inde for.
Idrætten siger god for at bryde med monopolet på at tilbyde idræt, 
mens oplysningsforbundene skal aflevere monopolet på andre fritidsak
tiviteter.
Målet er, at en ny folkeoplysningslov skal ligestille de mange og forskel
ligartede tilbud om meningsfulde fritidsaktiviteter, hedder det.

PS. Det skal understreges, at enigheden er mellem ligestillede parter, 4 
selvstændige idrætsforbund. Den historiske rumlen, senest på D.I.F.s 
årsmøde, om at slå de 4 sammen til et forbund, er forsat en urealistisk 
tanke - og en dårlig ide. Dertil er meningsforskellene og formålene for  
forskellige.
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Forslaget til en ny 
fordelingsnøgle 

er en sejr til DFIF
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Den nye fordeling a f overskuddet fra tipning og det fo r
ventede lottospil mellem de fire idrætsorganisationer gi
ver Dansk Firmaidrætsforbund en andel på fem  procent, 
eller henved 14. millioner kroner om året. Og hvis det 
bliver det endelige resultat, kan forbundet være tilfreds, 
siger generalsekretær Svend Møller.

Efter sigende holdt det 
hårdt. Meget hårdt, end
da. Men efter intense for
handlinger kunne Idræt
tens Fællesråd den 12. fe
bruar i år meddele skatte
ministeren, at de fire 
idrætsorganisationer og 
Dansk Ungdoms Fælles
råd var blevet enige om en 
ændring af fordelingsnøg
len ved tipning i forbindel
se med den forventede ind
førelse af et landsomfat
tende lottospil.
Resultatet af forhandling
erne blev blandt andet, at 
Dansk Ungdoms Fælles
råd fik forhøjet sin andel 
af millionerne med 2,5 
procent, og at de fire i- 
drætsorganisationer til 
gengæld accepterede en re
duktion af deres andel 
med en tilsvarende pro
centdel, fra de nuværende 
71 til 68,5 procent. 
Samtidig blev de fire 
idrætsorganisationer enige 
om en intern fordeling af 
de fremtidige tips- og lot
tomillioner.
Dansk Idræts-Forbunds 
andel bliver 45 procent, 
DDGU og DDSG&I får 
hver 21,5 procent, mens 
Dansk Firmaidrætsfor
bunds andel bliver på fem 
procent.
I henvendelsen til skatte
ministeren hedder det vi
dere, at den nye 
fordelingsnøgle skal træde 
i kraft den 1. juli næste år.

DFIF skal være 
tilfreds med 
de fem procent
I den nuværende forde
lingsnøgle er Dansk Fir
maidrætsforbunds andel 
af overskuddet fra tipnin
gen fire procent. Og for
bundets generalsekretær, 
Svend Møller, er tilfreds 
med den ene procents stig
ning, som med en forøgel
se af omsætningen ved 
indførelse af lotto på 50 
procent betyder, at Dansk 
Firmaidrætsforbunds an
del af overskuddet stiger 
fra knap ni til omkring 14. 
millioner kroner.
- Jeg er tilfreds med for
handlings-resultatet og de 
fem procent, og jeg garan
terer, at forbundet under 
ingen omstændigheder 
kunne have opnået mere, 
siger Svend Møller.
- På grundlag af en intern 
kulegravning af forde
lings-principperne forlang
te vi seks procent, men i 
enigheden - eller kompro
misset, om nogen vil - lig
ger, at parterne bøjer af og 
slækker på krav. Det gjor
de vi, som andre, men jeg 
føler, at Dansk Firmai
drætsforbund har opnået 
det højest opnåelige resul
tat.
Hvad skal de ekstra fem  
millioner kroner anvendes 
til?

- Lad mig benytte lejlighe
den til at slå koldt vand i 
blodet, når det drejer sig 
om at bruge penge, vi end
nu ikke har fået, og i øv
rigt ikke ved, om vi får. 
Glem ikke, at de ekstra 
fem millioner kroner beror 
på en samlet omsætnings
fremgang på hele 50 pro
cent. Og det tal er jeg 
skeptisk ved. Jeg tror, at 
en fremgang på omkring 
30 procent er mere realis
tisk, siger Svend Møller. 
Men hvad enten tallet bli
ver 30 eller 50 procent, får 
DFIF flere penge i kassen.
- Det er korrekt. Men da vi 
ikke har for vane at bruge

Svend Møller: DFIF kunne 
under ingen om stæ ndigheder 
have opnået mere.

penge, før vi har dem, kan 
jeg ikke svare på, hvad 
ekstra-indtægten skal bru
ges til. Men jeg kan da fo
restille mig en udvidelse af 
forbundets aktiviteter, 
som godkendes af de fol
kevalgte ledere i form af 
en vedtagelse af de budget
ter, årlige repræsentant
skabsmøder tager stilling 
til, siger Svend Møller.
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Dansk idræt er i front
Firmaklræt

I  mange år har idrætten siddet tilba
ge og afventet udviklingen. I dag er 
situationen ændret. I  dag er idræt
ten i front. Idrætten ønsker at være 
med til at præge udviklingen a f sam
fundet.

Dansk Idræts-Forbunds 
formand, Kai Holm, lod 
ingen tvivl råde, da han på 
forbundets repræsentant
skabsmøde talte idrættens 
sag - og opgaver.
- Vi har allerede taget store 
udfordringer op, lad mig 
blot nævne breddeidræts
udvalgets betænkning, in
ternationale spørgsmål, 
strukturændringer og 
skatteproblemer for for
eninger. Rent faktisk har 
vi nok at gøre...men vi 
kan lide det, sagde Kai 
Holm. Som i sin beretning 
blandt andet kom ind på 
breddeidræt og folkeop
lysning.
- Danmarks Radio har 
erklæret breddeidrætsud
valgets betænkning for 
død. Men selv om der end
nu ikke er sket meget på 
den politiske front med 
breddeidrætsudvålgets 
mange gode forslag, vil jeg 
ikke anlægge en slet så 
pessimistisk vurdering, 
sagde Kai Holm.
- Da det var et enigt Folke
ting, der stod bag nedsæt
telsen af breddeidrætsud
valget, må det stå klart, at 
der også må kunne opnås 
politisk enighed om gen
nemførelsen af i hvert fald 
en række af forslagene i 
breddeidrætsudvalgets be
tænkning. Det må erken
des, at de fem millioner 
kroner, regeringen har af
sat på dette års finanslov, 
ikke rækker langt, men jeg 
finder ikke, at der dermed 
er lagt låg på gryden.
- Jeg deler derfor ikke den 
opfattelse, at alle lovgiv

ningsinitiativer på idræts
området skal afvente den 
kommende betænkning 
om folkeoplysning, der 
skal danne grundlag for en 
ny folkeoplysningslov.
Den eksisterende fritidslov 
er af uhyre betydning for 
foreningsidrætten, det bli

ver en kommende oplys
ningslov også, sagde Kai 
Holm.
- I den gældende fritidslov 
eksisterer økonomiske skel 
mellem for eksempel op
lysningsforbund og i- 
drætsforeninger, når de 
tilbyder den samme fritids

aktivitet. Og det er en 
kendsgerning at idrætsfor
eninger har dårligere øko
nomiske vilkår end aften
skolerne.
- Vi har aldrig forstået, at 
aftenskolernes aktiviteter 
kvalitativt skulle være 
bedre end vore foreningers 
tilbud. Derfor skal den 
nye folkeoplysningslov li
gestille de mange og for
skelligartede tilbud om 
meningsfulde fritidsaktivi
teter.
- Derfor foreslår vi, at de 
offentlige tilskud til fri
tidsaktiviteter gives i form 
af bloktilskud til kommu
nerne, og som det helt af
gørende - ja, banebryden
de - foreslår vi, at tilskud 
fremover skal gives til en 
aktivitet.
- Idrættens Fællesråd har 
præsteret et fælles udspil 
med nogle minimumskrav 
til en ny folkeoplysnings
lov: alle offentlige lokaler 
skal stilles gratis til rådig
hed - det offentlige skal 
støtte med mindst 75 pro
cent af udgifterne, når fri
tidsaktiviteterne foregår i 
lokaler, som foreningen 
selv ejer eller lejer - og når 
kommunerne skal fordele 
lokaler, skal børne- og 
ungdomsarbejdet have 
fortrinsret.
- Men væsentligst er, at 
det er den danske idræts
bevægelses fælles ønsker - 
det giver udspillet stor 
vægt, sagde Kai Holm.

Kai Holm - DIFs formand
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Monopolerne skal fjernes
Idrættens Fællesråd er enige om et fælles udspil til en ny 
folkeoplysningslov, som bryder med idrætsorganisatio
nernes monopol på at tilbyde idræt og oplysningsforbun
denes monopol på at tilbyde andre fritidsaktiviteter. I- 
drætten ønsker, at tilskuddene på fritidsaktiviteter gives 
som bloktilskud til kommunerne og som tilskud i forhold  
til aktivitetens omfang.

Hvis det står til idrættens 
organisationer vil der i en 
kommende folkeoplys
ningslov ikke længere eksi
stere økonomiske skel mel
lem f.eks. oplysningsfor
bund og idrætsforeninger 
eller andre ikke kommer
cielle grupper, der tager 
initiativer til fritidsaktivi
teter for børn, unge og 
voksne.
Hovedtesen i idrættens op
læg er, at barriererne mel
lem tilbuddene i aftensko
le-regi og tilbuddene i fo
renings-regi brydes ned. 
Idrætten ønsker, at til
skuddene på fritidsområ
det skal gives som bloktil
skud til kommunerne og 
som tilskud i forhold til 
aktivitetens omfang.

I praksis
I praksis vil det komme til 
at betyde, at der lovgiv
ningsmæssigt skal foreta
ges en afgrænsning mellem 
tilbud, der betegnes som 
fritidsaktiviteter og tilbud, 
som betegnes som fritids
undervisning.
Støtten til disse to grupper 
skal være forskellig, men 
ens uafhængig af, om det 
er aftenskolen, foreninger 
eller andre ikke kommer
cielle grupper, der tager 
initiativet til dem.
Idrættens Fællesråd siger i 
sit oplæg, at det ud fra et 
folkeoplysnings-princip 
tæller lige meget, uanset, 
om der er tale om decide

ret fritidsundervisning el
ler fritidsvirksomhed. Beg
ge dele er lige værdifuldt 
set i et folkeoplysningsa
spekt.
Alligevel anser fællesrådet 
det for politisk urealistisk 
at foretage en total sam
mensmeltning af de to be
greber. I stedet giver fæl
lesrådets oplæg eksempler 
på, hvad der kan betegnes 
som undervisning og hvad 
som aktivitet.

Eksempler
Sprog, matematik, psyko
logi mv., hvor der er et 
fastlagt pensum og under
visningsplan er eksempler 
på undervisning. Der bør, 
efter forslagstillernes me
ning, laves en liste over 
fag/emner, som kan god
kendes som undervisning. 
Idræt, bevægelsesfag, 
klubvirksomhed, manuelle 
og kreative fag, spejder
virksomhed, hobbyaktivi
teter mv. er eksempler på 
fritidsvirksomhed. Fælles 
for dem er, at de giver del
tagerne indlæring, men at 
det er processen i forløbet, 
der er det vigtigste.
Med andre ord. Oplys
ningsforbundenes mange 
tilbud på bevægelsesfag
området, hobbyområdet 
og manuelle/kreative fag 
skal ikke længere støttes 
med flere penge end idræt, 
spejdervirksomhed og an
det ungdomsarbejde. Dis
se fritidsaktiviteter og flere

med dem bør alle både 
foreninger, oplysningsfor
bund og andre ikke kom
mercielle grupper kunne få 
støtte til efter andre krite
rier end dem, der er gæl
dende for fritidsundervis
ning.

Særlige
satser
Der ud over foreslår I- 
drættens Fællesråd, at der 
ydes tilskud efter særlige 
satser til aktiviteter, der er 
særligt ressourcekrævende 
eksempelvis socialt dårligt 
stillede grupper.
Der skal også ydes støtte 
til forsøgs- og udviklings
arbejde i form af puljer, 
som administreres på pri
mærkommunalt plan eller 
amtskommunalt plan. 
Endelig skal der ydes støt
te til oprettelse af væreste
der med plads til uformelle 
aktiviteter, værksteder 
mv. som f.eks. medbor
gerhuse, beboerhuse, ung
domsklubber, ikke-kom- 
mercielle cafeer o.lign. 
Fællesrådets oplæg opere
rer altså med bloktilskud 
på fritidsområdet, hvilket 
giver kommunerne mulig
hed for at tilrettelægge en 
aktiv fritids- og kulturpoli
tik afpasset efter hver en
kelt kommunes særlige 
forhold.
Dog lægges der nogle 
minimumskrav ind. Bl.a. 
ønsker idrætten alle of
fentlige lokaler stillet gra

tis til rådighed. Til egne og 
lejede lokaler skal der ydes 
mindst 75% tilskud af de 
faktiske udgifter. Desuden 
skal børne- og ungdom- 
sarnbejde have fortrinsret 
ved fordeling af lokaler.

Onsdag
er

tipsdag
- for du tipper vel

KÆMPEUDVALG 
I SPORTSPRÆMIER

Pokaler, medaljer, glas-porcelæ n  
og keramikpræmier.
Vel nok Danm arks største udvalg, 
også i usæ dvanlige præmier, og 
vigtigst a f alt til m eget lave priser.

Rekvirer GRATIS 
vort store katalog 
samt prisliste.

JØRGENSEN
engros/sport

REMMERHUS ■ 6920 VIDEBÆK 
TLF. 07175599 &  07175348
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Robin Hood og hans 
lystige svende spillede dart

Robin Hood, legendarisk engelskmand og typen på den 
ædle røver, som i det 12. eller 13. århundrede stjal fra de 
rige og gav til de fattige, var sammen med sine lystige 
svende verdens første dart-spillere. Men først i 1920 blev 
pile-kasteriet sat i system.

- Nå ja, måske er det en 
skrøne, at Robin Hood 
var verdens første dartspil- 
ler, men legenden fortæl
ler, at røverens bueskytte- 
re benyttede sig af pilekast 
som træning, og at de små 
dartpile også blev brugt 
som tunge forsvarsvåben i 
nærkampe.
Det fortæller Carsten 
Jensby, nyvalgt formand 
for Dansk Firmaidræts
forbunds dart-sektion, der 
blev stiftet i slutningen af 
februar.
Men der er knyttet flere le
gender til det ædle pile- 
kasteri, fortsætter Carsten 
Jensby.
- Det fortælles også, at en
gelske emigranter i år 1620 
om bord på skibet »May- 
flower« på vej til Amerika 
fordrev tiden med pile
kast. Ganske vist ikke 
efter skiver, men efter 
bunden af en øltønde. Det 
hedder sig også, at flypilo
terne i 1. verdenskrig ka
stede pile for at få has på 
fjendens spærre-balloner. 
Jo vist, er dart en idræt 
med en spændende fortid 
Men vides det med sikker
hed, hvornår dart-spillet 
systematiseres?
- Det skete i 1920 i Eng
land, som er landet, vi for
binder med dart-spillets 
oprindelse. Dengang blev 
spillet organiseret, men på 
en sådan måde, at hvert 
område havde sin egen, 
bestemte skive at kaste 
efter. Skiverne var altså 
forskellige fra egn til egn, 
siger Carsten Jensby.

- Men allerede i 1927 blev 
den første turnering med 
det pompøse navn »News 
of the world« spillet. Tur
neringen eksisterer stadig, 
og kan i dag sammenlignes 
med tennisspillets Wimble- 
don-turnering, altså et me
get hæderkronet arrange
ment.
Hvor udbredt er spillet i 
dag?
- I dag spilles der dart 
overalt i verden. Det totale 
antal spillere kender jeg 
ikke, men jeg ved, at det

engelske forbund har regi
streret ikke færre end hen
ved syv millioner dart-spil
lere.
Og i Danmark?
- I Dansk Dart Union er 
der registreret omkring
10.000 spillere, hvoraf de 
2. 000 har licens, hvilket 
vil sige, at de deltager i 
turneringer.
- Men til tallet 10.000 skal 
lægges de omkring 1500 
dartspillere, der i cirka 50 
sammenslutninger i Dansk 
Firma Idrætsforbund har 
fornøjelse af spillet. Men 
tallet 1500 holder ikke 
længe. Jer er ikke et øje
blik i tvivl om, at det orga
niserede dart-spil i Dansk 
Firmaidrætsforbund vil 
stige eksplosivt, siger Car
sten Jensby.

En sjov opgave
- Og det er netop min op
gave som formand for den 
nystiftede dart-sektion, at 
få udbredt spillet. Men lad

Carsten Jensby - dartsektio- 
nens første formand.

mig tilføje, at det samtidig 
er en sjov opgave, ja, nær
mest en udfordring, som 
jeg ikke kunne sidde over
hørig...
... siger Carsten Jensby, 
som i seks år har spillet 
dart, som i seks år har væ
ret sekretær i Dansk Dart 
Unions vestkreds, og som i 
tre år har været formand 
for FKSs dart-afdeling i 
Odense.

DFIFs
nyvalgte
dartsektion
På DFIFs repræsen
tantskabsmøde i no
vember i fjor blev der 
givet grønt lys for dart 
som endnu en idrætsak
tivitet. Og på den sidste 
lørdag i februar i år 
blev den nye sektion of
ficielt dannet.
Det skete i Odense, da 
16 deltagere - hvoraf et 
halvt dusin var valgbare 
- eenstemmigt valgtes 
Karsten Jensby, Oden
se, til sektionsleder.
De øvrige to i dart-sek- 
tionen blev Preben 
Krogh, Randers, og 
Bjarne Larsen, Rødby, 
der måtte ud i et om
valg med Bent Larsen, 
Esbjerg, før pladsen var 
sikret.
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Tungen skal 
holdes lige i munden

5

Dart er ikke et værtshusspil. Det er 
en idræt, som kræver umådelig kon
centration. Fra det øjeblik du fatter 
den lille pil, og indtil den flyver af
sted med kurs mod en skive, to me
ter og 37 centimeter fra det yderste 
a f din fod, gælder det ganske en
kelt, at tungen skal holdes lige i 
munden. Sådan er dart.

Og dermed basta, tør det 
tilføjes.
Bente Andersen er ikke i 
tvivl om, at dart er en 
idræt, der er værd at ofre 
tid, og at flere og flere i 
fremtiden vil få det på 
samme måde.
Bente Andersen er for
kvinde for Faaborg Firma
sports dart-afdeling, som 
ved årsskiftet talte om
kring en snes aktive ud
øvere.
- Og det er et tal, vi er 
tilfredse med i betragtning 
af, at afdelingen kun er et 
år gammel, og først i no
vember i fjor fik egne og 
velegnede lokaler, siger 
Bente Andersen.
Adressen er Assensvej 
nummer IB, oprindelig en 
gammel købmandsbutik, 
men i dag rammen om 
seks dart-baner og et par 
tilstødende lokaler. Indtil 
1. november i fjor funge
rede afdelingen i nogle le
jede lokaliteter i den loka
le walkie-talkie-klub.
- Og vi er lykkelige for de 
nye lokaler, som betyder, 
at medlemmerne tre afte
ner om ugen kan mødes og 
dyrke deres hobby - eller 
måske lidenskab er et bed
re ord, for alle er enthusi- 
aster. Og når jeg siger alle, 
drejer det sig altså om cir
ka en snes, men jeg er ikke 
et eneste sekund i tvivl om, 
at medlemstallet til næste 
årsskifte er betydelig stør
re, siger Bente Andersen.

Det var Poul Juul Hansen, 
der 2. juledag 1986 tog 
initiativ til Faaborg Firma
sports nye dart-afdeling. 
Poul Juul Hansen var, og 
er, formand for den lokale 
fodboldafdeling.
- Men det duer ikke at 
være formand for to afde
linger, og da Bente, som 
jeg lever sammen med, al
tid har fulgt med, når jeg 
skulle ud at dyrke idræt, 
foreslog jeg, at Bente tog 
sig af dart-spillet. Og den 
ide var hun med på, og 
heldigvis for det, for Bente 
er en fortrinlig formand, 
siger Poul Juul Hansen. 
Men for Bente Andersen 
er dart mere end for
mands-arbejde.
- Jeg syntes, det er alle ti
ders spil, og det er natur
ligvis interessen for selve 
spillet, der gør, at jeg også 
trives godt med at få afde
lingen op at stå. Det er en 
sjov opgave, også fordi 
spillet i særdeleshed hen
vender sig til kvinder, siger 
Bente Andersen.
Og så er det en billig for
nøjelse, at få lov til at ka
ste de små pile. For en 
halvtredser om måneden 
og et årligt kontingent på 
60 kroner, er de nyistand
satte lokaler på Assensvej i 
Faaborg tre aftener om 
ugen til medlemmernes rå
dighed.

Bente Andersen
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FIRMAIDRÆT bør 
sammenlignes med en kvinde

En kvinde skal i det ydre helst virke fiks  og tiltrækkende. 
Og hvis det er tilfældet, giver det lyst til at stifte nærmere 
bekendtskab. Viser det sig imidlertid, at kvinden er ind
holdsløs, bliver bekendtskabet a f kort varighed. Akkurat 
på samme måde er det fo r  et forenings- eller forbunds
blad.

Af Ole Wordolff

Det kan naturligvis kun 
fornøje en gammel redak
tør, at hans efterfølger ret- 
ter henvendelse til ham for 
at formå ham til at bidrage 
til et »jubilæumsnummer« 
af det blad, han gennem 
en årrække havde ansvaret 
for. Og således også for 
mig.
At vi nu er nået så vidt, at 
vi kan fejre 30-året for Fir
maidræts første udgivelse, 
kom lidt bag på mig. Jeg

var ganske vist med til at 
markere 25-års dagen og 
kunne selvfølgelig have 
regnet det ud, men tiden 
går...
En tidligefre »bladkolle- 
ga« skrev engang i FIR
MAIDRÆT, at et for
eningsblad bør kunne sam
menlignes med en kvinde, 
fordi det i det ydre helst 
skal virke fikst og tiltræk
kende. Hvis en kvinde gør 
det, får man lyst til at stif
te nærmere bekendtskab 
med hende - og akkurat på 
samme måde er det med et 
foreningsblad. Viser det 
sig imidlertid, at kvinden 
er indholdsløs, kan hun 
være både fiks og tiltræk
kende ved første øjekast, 
men bekendtskabet bliver 
af kort varighed.
Med disse ord i baghove
det og det seneste nummer 
af FIRMAIDRÆT liggen
de foran mig går jeg i gang 
med den bundne opgave, 
redaktør Palle Dahl stille
de mig. Om den kan løses 
til hans professionelle til
fredshed, vil tiden vise.
For professionelt er FIR
MAIDRÆT lavet. Og jeg 
er glad for at have været 
med til at præge udviklin
gen i DFIFs medlemsblad, 
når jeg ser resultatet i dag. 
Jeg er glad for, at forbun
det i dag har et medlems
blad af en standard, der 
med ovennævnte sammen
ligning kan siges at være

både fikst, tiltrækkende 
og rigt på indhold.
Man kan måske finde an
ledning til at mene, at den 
sammenligning, den
tidligere kollega lavede 
mellem foreningsblade og 
kvinder, er lidt for pjan
ket, men ved nærmere ef
tertanke er det efter min 
opfattelse en ganske god 
sammenligning.
I dag en mængden af in
formationer, der vælter 
ind gennem brevsprækken 
til os alle, så overvælden
de, at man ikke har hver
ken tid eller lyst til at 
koncentrere sig lige meget 
om dem alle. Og hvilke in
formationer koncentrerer 
man sig mest om? Selvføl
gelig dem, der er mest iøj
nefaldende, og dem, der 
bringer et »budskab« til 
én. Som mangeårig firma
idrætsleder ville FIRMA
IDRÆT måske have en vis 
fortrinsstilling hos mig 
uagtet dets indhold og ud
seende, men i dag er FIR
MAIDRÆT ikke kun for 
firmaidrættens egne ledere 
og udøvere.
Dansk Firmaidrætsfor
bund har i de seneste årtier 
mere og mere markeret sig 
som alternativet til de øv
rige større idrætsforbund 
her i landet - og med me
gen rette. Det forpligter 
ikke alene forbundets le
delse, der står for ideologi
en bag forbundet, men så

sandelig også FIRMA
IDRÆT, der er forbundets 
»ansigt« udadtil. I dag, 
hvor meldingerne mere 
end nogensinde er rettet 
mod politikere, statslige 
og kommunale adminstra- 
torer m. fl. er det overor
dentligt vigtigt, at forbun
dets medlemsblad kan 
markere sig i mængden af 
informationer. Og det kan 
det!
Også selv om det skal kon
kurrere med 3-4000 fore
ningsblade i Danmark.
Nu er et foreningsblad 
ikke redaktøren alene. 
Nok er det hans opgave at 
skrive, redigere og opsætte 
stoffet i bladet, men han 
kan ikke klare sig uden im
pulser ude fra, og det skal 
være et håb for mig, at 
firmaidrættens ledere over 
det ganske land vil leve op 
til de forpligtelser, de har 
til at medvirke til den høje 
standard, de fleste af dem 
sikkert forlanger, at for
bundts blad skal have.
For at vende tilbage til 
sammenligningen mellem 
kvinden og foreningsbla
det siges det jo ofte, at 
kvindens bedste alder er 
årene mellem 30 og 40 - 
just den alder, FIRMA
IDRÆT nu går ind i. Gid 
sammenligningerne må 
holde ved; så har bladet et 
godt ti-år foran sig.
Til lykke med den runde 
dag!
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Klubservice 
gør det nemmere at
ekvipere din klub

Med Berri Klubservice får din klub nemlig
•  Utallige kombinationsmuligheder
•  Ensartet kvalitet for alle medlemmer
•  Klart klubimage
•  Samlet indkøb
•  Hurtig levering
•  Effektiv supplering
•  Billigere

Hos din lokale Berri forhandler får du beviset. 
Du kan låne et udvalg af Berri kollektionen, 
evt. til jeres næste bestyrelsesmøde. Vælg 
blot model, størrelse og farve, så klarer Berri 
forhandleren resten.
Nærmeste forhandler oplyses på 
tlf. (06) 21 00 33

i
7

i

«Berri -  et dansk kvalitetsprodukt.
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Fire års snak 
for at få 

fritidscenter

Der skulle gå fire år med kommunal 
snak, inden Ringsted Firma Sport 
f ik  lov til at overtage Benløse fritids
center, som i dag er døbt om til 
Firmasportens Fritidscenter. Og 
med en investering på omkring 
50.000 kroner får hen ved 1400 akti
ve eget klubhus og grønsvær.

Den 29. december 1983 
kontaktede Egon Thom
sen, daværende formand 
for Ringsted Firma Sport, 
Ringsted kommune og fo
reslog, at Ringsted Firma 
Sport overtog brugsretten 
til Benløse Fritidscenter. 
Godt fire år senere, den 7. 
januar i år, skiftede cen
tret navn til Firmasportens 
Fritidscenter.
Den lange tid er gået med 
megen snak, men også 
med handling. Blandt an
det er det lykkedes at flytte 
centrets tidligere brugere, 
Benløse Idrætsforening.

Var det Egon Thomsen, 
der lagde grundstenen til 
Firmasportens Fritidscen
ter, er det den kun 26-årige 
Steen Iversen, som siden 
1984 har tumlet med pro
jektet. Steen Iversen afløs
te for fire år siden Egon 
Thomsen på formandssto
len.
- Og selv om det har været 
en lang og til tider tung 
affære at beskæftige sig 
med, er vi mere end glade 
for i nær fremtid at kunne 
flytte Ringsted Firma 
Sport fra lejede kælderlo
kaler på Køgevejen til det

nye klubhus, som er omgi
vet af fodbold- og kom
mende håndboldbaner, si
ger Steen Iversen.
Det nye center giver 
Ringsted Firma Sports 102 
klubber og henved 1400 
medlemmer nye mulighe
der. I dag foregår de uden
dørs aktiviteter på anlæg
gene til tre skoler i 
Ringsted.
Men der skal knofedt og 
håndører til, før Ringsted 
Firma Sport for alvor kan 
tage de nye faciliteter i 
brug.
- Inden det lidt forfaldne

Vinterkold og indhyllet i 
tåge venter Firmasportens 
Fritidscenter i Benløse på 
forår, knofedt og en bedre 
fremtid.

center er sat i stand og 
fyldt med nyt inventar, 
har vi formentlig brugt 
omkring 50.000 kroner, 
hvoraf vi har fået 10.000 
af Ringsted kommune.
- Derudover har vi påtaget 
os al vedligeholdelse, ren
gøring og kridtning af ba
ner, og på budgettet har vi
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pr. år sat 35.000 kroner af 
til det, vi kan kalde den 
årlige husleje. Men det be
løb er identisk med den 
sum, vi indtil nu har betalt 
for de lejede kælderloka
ler, der har været sam
menslutningens »klub
hus«, sige Steen Iversen.

Ringsted Firma 
Sport
er mit barn
Steen Iversen var bare 22 
år, da han blev valgt til 
formand for Ringsted Fir
ma Sport. Men allerede to 
år tidligere kom han med i 
sammenslutningens arbej
de. Ved en tilfældighed.
- Angiveligt blev jeg nok
lokket med til et repræsen
tantskabsmøde, da
Ringsted Firma Sport stod 
for at skulle vælge ny kas
serer. Og da jeg er bank
mand, blev jeg betragtet 
som en mulighed, siger 
Steen Iversen.
- Imidlertid blev jeg ikke 
valgt til kasserer, men da 
jeg nu var til stede, blev 
jeg opfordret og valgt til 
jobbet som formand for 
fodboldafdelingen. Og 
den post bestred jeg indtil 
1984, da jeg blev valgt til 
formand for sammenslut
ningen.
- Men kom jeg med i ar
bejdet ved en tilfældighed, 
tør jeg i dag påstå, at 
Ringsted Firma Sport er 
mit barn. Det humør og 
det sammenhold, der er et 
kendetegn for sammen
slutningen, vil jeg meget 
nødig undvære.
- Jeg ved ikke, om det var 
min unge alder, der i be
gyndelsen gjorde arbejdet 
lidt besværligt, men i hvert 
fald havde jeg svært ved at 
forstå og acceptere den 
sætning, der gik igen og 
igen, at »sådan har vi altid 
gjort«. Men om ikke andet 
har sætningen lært mig, at 
argumenterne skal være i 
orden, hvis noget skal æn
dres. Og der er det gode 
ved det, at gode argumen
ter kræver, man sætter sig 
grundigt ind i sagerne, si
ger Steen Iversen.

9

Atypisk
sammenslutning
Ringsted Firma Sport ka
rakteriseres som en atypisk 
sammenslutning. Men 
hvad er det, der gør den 
anderledes?
- Jeg tror det skyldes, at 
Ringsted Firma Sport i sin 
ledelsesstruktur adskiller 
sig ved at gå nye veje. For 
eksempel eksisterer der 
ikke et forretningsudvalg, 
siger Steen Iversen.
- Bestyrelsen består af fem 
valgte medlemmer, hvoraf 
to er kvinder. Men derud
over har vi på det ulønne
de plan »nedsat« en PR- 
konsulent, som deltager i 
bestyrelsesmøderne og er 
til rådighed for udvalgene.
- Og mens vi er ved udval
gene, er vi formentlig også 
atypisk derved, at vi ikke 
har et idrætsudvalg, men 
derimod et udvalg for hver 
aktivitet.
- Alt i alt er vi 36 bestyrel- 
ses-og udvalgsmedlemmer, 
og hver anden måned hol
der vi et fællesmøde, hvor 
vi orienterer hinanden og i 
fællesskab løser de proble
mer, der opstår. Det er, 
syntes vi, en god ide, men 
det er også med til at skabe 
et sammenhold, der er 
nødvendig for en organisa
tions kontinuitet. Jeg ved 
ikke, om det er vores fa
con at gøre det på, der er 
årsagen, men sandt er det, 
at vi meget sjældent i 
Ringsted Firma Sport mø
der en sur mine . ..
. . . siger Steen Iversen.

Steen Iversen - 26 år og på 
fjerde år formand for  
Ringsted Firma Sport.
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Sportsfestival i Tønder
Firmaidraet

Af Kristian Thomsen 
Tønder & Omegns 
Firmasport

Den 28. maj 1988 er det 10 
år siden, at startskuddet til 
firmasportsklubben i Tøn
der blev fyret af. I andre 
sammenhænge lyder 10 år 
jo ikke af meget, men i 
Tønder er vi stolte over 
den udvikling som firma
sporten på lokalt plan kan 
se tilbage på, både når 
hensés til tilgangen af nye 
medlemmer, tilgangen af

Utraditionel fødselsdagsfest i Tøn
der & Omegns Firmasport som ven
ter, at omkring 1000 vil tage imod 
tilbuddet om en helt ny sportslig op
levelse, nye kammeratskaber og et 
besøg i en skøn by i en skøn tid.

nye firmasportsklubber, 
og endelig også udvidelsen 
af idrætstilbuddet til vore 
mange medlemmer.
Derfor vil vi gerne fejre 
dagen med manér, ved at 
invitere samtlige bysam
menslutninger i Danmark 
til sportsfestival i Tønder i 
dagene den 28. og 29. maj 
1988.
Ideen til denne form for 
sportsstævne blev egentlig 
født efter Wien-festivalen 
sidste sommer, hvor flere 
af de danske deltagere dis
kuterede muligheden for 
at prøve noget lignende, 
men på lokalt (Læs: 
dansk) plan. d.v.s. det er 
ikke kun de fodbold-inter
esserede, eller de skyde-in- 
teresserede der kommer til 
stævnet, men tværtimod 
en meget bredere vifte af 
firmasportsfolk, idet an
dre idrætsgrene også vil 
blive repræsenteret.
Da vi derfor for kort tid 
siden begyndte at drøfte 
hvilke aktiviteter, der skul
le sættes i værk for at fest
ligholde 10-års jubilæet i 
TOFS, var alle i bestyrel
sen enige om, at en egent
lig sportsfestival i Tønder 
kunne være en spændende 
idé.at prøve kræfter med.. 
Forhåbentlig vil tilslutnin
gen til stævnet så senere 
vise, at ideen fortjener at 
blive en årlig tilbageven
dende begivenhed, men 
med andre by-sammen
slutninger som værter.
Vi har besluttet, at der 
skal dystes i de idrætsgre
ne, som i forvejen bliver 
dyrket i TOFS, d.v.s. fod

bold, håndbold, badmin
ton, skydning dart og keg
ler.
Men da vi også lægger 
vægt på, at det bliver et 
stævne hvor hele FAMI
LIEN kan deltage, har vi 
allieret os med de stedlige 
familieidrætskonsulenter, 
således, at medens far eller 
mor dyster i deres idræt, 
vil den resterende del af 
familien kunne prøve 
kræfter med andre spæn
dende aktiviteter.
Jeg kan også tilføje, at 
vort Tour de Pedal arran
gement netop afsluttes i 
den pågældende week
end, så hvorfor ikke tage 
cyklen med og få et ufor
glemmeligt indtryk af 
Tønder-marsken ved sam
me lejlighed?

Først til mølle
Efter de mange positive 
udsagn, vi har fået, og 
efter at have talt med 
sportskammerater fra an
dre sammenslutninger om 
tiltaget, vil ca. 1000 delta
gere ikke være et ureali
stisk gæt.
Men naturligvis vil der 
være grænser for, hvor 
mange deltagere vi rent 
praktisk er i stand til at 
håndtere til sådant et ar
rangement. I bestyrelsen 
har vi diskuteret netop 
denne problemstilling me
get, og fundet det forsvar
ligt at acceptere tilmeldin
gerne i den rækkefølge 
som de indgår - med andre 
ord »først-til-mølle«prin- 
cippet.

Under alle omstændighe
der føler vi, at de ideelle 
rammer er til stede for at 
afvikle et sådant stævne, i 
form af fire haller, svøm
mehal, skydeanlæg, kegle
baner, samt gymnastiksa
le.
Hvad angår overnatnings
muligheder, så har vi bl.a. 
et nærliggende vandre
hjem og campingpladsen 
at byde på, ligesom skoler
nes gymnastiksale og kol
legieværelser er mulighe
der der undersøges i øje
blikket.
Med hensyn til mulighe
derne for at vinde præmier 
i form af pokaler,eller an
det - som et synligt bevis 
på at være den/de bedste 
til dette eller hint, vil jeg til 
sidst gøre opmærksom på, 
at ALLE deltagerne får en 
belønning i form af 
... en helt ny sportslig op
levelse
... nye kammeratskaber 
. . .e t  besøg i en skøn by i 
en skøn tid
tillige med et flot DI
PLOM som et varigt min
de om sportsfestivalen i 
Tønder.
Vi har store forventninger 
til arrangementet, og jeg 
kan garantere for, at alle 
»sejl vil være rebet« i 
TOFS for at sikre en gnid
ningsløs og fornuftig af
vikling af festivalen.
Når dette læses, er indby
delserne modtaget i sam
menslutningerne, og for
håbentlig vil mange tage 
imod vor invitation, såle
des at vi kan fejre vor fød
selsdag på behørig vis.
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Rødt kort til de 
borgerlige

Af Kaj Stillinger 
SF
Idrætspolitisk ordfører

Fredag den I9. februar 
19SS var der debat i folke
tinget om SF's »Forslag til 
forbedring af breddeidræt
ten«, som bestod af 14 for
skellige forslag. »Idræts
pakkens« forslag skal alle 
tilgodese den brede, folkeli
ge idræt. Af disse forslag 
kan nævnes:
- utraditionelt idrætsbyg

geri
- initiativer for særlige

grupper: indvandrere,
flygtninge, handicappe
de, ældre og uorganise
rede

- seks forslag inden for  
uddannelse og forsk
ning, bl.a. oprettelse af 
lærestol i idrætsjournali
stik, genindførelse a f 
årskurser for undervise
re i folkeskolen og 
gymnasiet

- lettelse af de administra
tive byrder for idræts
foreninger

- forhøjet støtte til lokale
leje

En del af forslagene har 
hentet inspiration fra 
breddeidrætsbetænknin

gen fra juni 1988.
Hvordan endte så 1. be
handlingen?
Det er vel interessant, at 
alle - bortset fra idrættens 
minister og Fremskridts
partiet - gav forslagene 
pæne ord med på vejen, 
uden dog at ville love no
get økonomisk til forslage
nes gennemførelse. 
Ministeren havde stort set 
kun negative ting at sige 
om forslagene. Det er be
klageligt og nærmest tragi
komisk, at netop kultur
ministeren, H. P. Clausen, 
som jo er idrætens minis
ter, er så totalt afvisende 
over for at være med til at 
forbedre forholdene for 
den folkelige idræt. Det er 
jo rent faktisk ham, der 
har ansvaret for betænk
ningen om breddeidræt
ten.
1 betænkningen omtales 
netop det store behov for 
en ekstra indsats fra folke- 
tingets side i dansk idræt. 
Kulturministeren har end 
ikke ønsket selv at frem
sætte ideer til forbedring 
af breddeidrætten. Det er 
derfor faktisk ret utroligt, 
at hans svar til de eneste 
forslag, der overhovedet er 
fremlagt til støtte for den 
folkelige idræt, er totalt 
afvisende. Det viser kul
turministerens interesse 
for den folkelige idræt.
I oktober 1984 debatterede 
folketinget indførelsen af 
eliteidræt. Det er sandelig 
interessant læsning. For 
det første fordi de borger
lige partier bakkede eliten 
100 pct. op - de skulle have 
alle de penge, som elitebe
tænkningen anbefalede. 
For det andet - og det er 
nok så interessant i denne 
sammenhæng - så lover de 
samme partier, at næste 
gang er det breddeidræt
tens tur til at få hjælp fra 
folketinget. Men, konklu
deres det, »vi skal først

have nedsat et udvalg, som 
så skal lave en breddei
drætsbetænkning«.
Nu er der gået 3 1/2 år si
den udvalget har været 
nedsat, og breddeidræts
betænkningen kom - som 
bekendt i juni 1988 - med 
mange glimrende forslag 
og ideer.
Men hvad skete der så fre
dag den 19. februar?
Ja, nu mener de borgerlige 
partier pludselig ikke, at 
breddeidrætten skal have 
hjælp, der er nemlig ingen 
penge! Ministeren, de kon
servative og venstre næv
ner alle - lidt forblommet - 
noget om indførelse af 
statslotto, som noget der 
måske kan hjælpe. Men 
fredag den 19. februar 
drejede det sig ikke om 
indførelse af statslotto, 
men om at vise vilje og lyst 
til at hjælpe breddeidræt
ten.
Det var rødt kort til de 
borgerlige partier.
Deres klare svigten af 
breddeidrætten virker ær
lig talt ynkelig, det må vel 
også mane til eftertanke i 
foreningen og i organisa
tioner.
Hvem er det, der viser vilje 
og energi til at ville hjælpe 
breddeidrætten? Ikke de 
borgerlige partier i hvert 
fald.
Nu er det så kun at håbe 
på, at idrætsorganisa
tioner og idrætsforeninger 
samt andre breddeidræts- 
interesserede kan få de 
borgerlige partier på »bed
re tanker« ved hjælp af 
»kærlige forklaringer«. 
Ellers er jeg bange for, at 
den folkelige breddeidræt 
igen bliver sorteper og in
gen hjælp får. Gid de bor
gerlige viste samme entusi
asme over for breddei
drætten, som de viste i ok
tober 1984, da man 
bevilgede eliteidrætten ad
skillige millioner pr. år.

Alle kom 
hele hjem
Der var masser af 
sol, sne, skægge og 
dramatiske situatio
ner, men fremfor alt 
højt humør på sæso
nens Aktiv Sneferie i 
slutningen af februar 
i år. Og til trøst for 
familie, venner og 
kreditorer skal det 
oplyses at alle 23 ak
tører kom hele hjem. 
I næste nummer af 
FIRMAIDRÆT 
bringer vi TEMA-si- 
der om årets Aktiv 
Sneferie, der i mod
sætning til i fjor blev 
en guldrandet succes.
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Lotto vil gavne alle 
- også idrætten

Af Helge Sander 
Venstre

Et landsdækkende lotto
spil ser endelig ud til at 
blive en kendsgerning fra 
den l . januar 1989.

Lotto-udvalget er kommet 
med en enstemmig indstil
ling, og regeringen har 
fremsat sit lovforslag ved 
skatteminister Anders 
Fogh Rasmussen. Nu gæl
der det kun folketingets 
behandling, og det burde 
kunne ske så hurtigt, at lo
ven er en kendsgerning, in
den tingets medlemmer 
sendes på sommerferie i 
begyndelsen af juni.
Der er grund til tilfreds
hed, fordi dette lottospil 
vil give ungdommens og 
idrættens organisationer 
flere midler at arbejde 
med - og der er grund til 
tilfredshed, fordi der er 
enighed om, at de humani
tære organisationer bliver 
holdt skadesløse, hvilket 
også har været et absolut 
krav fra Venstres side.

Det er blot kedeligt, at der 
er folk, der blander tinge
ne så meget sammen, at 
lotto kommer til at stå 
som en skamstøtte, der 
spolerer alt og alle.
Denne holdning forsøger 
Fremskridtspartiets Kim 
Behnke at give udtryk for 
her i bladet i et angreb på 
mig og partiet Venstre, 
fordi vi var det første af 
folketingets partier, der 
tonede rent flag og sagde 
ja til lotto og øgede midler 
til ungdoms- og idrætsar
bejdet i Danmark.
Venstre har ikke fostret 
idéen til lotto, Kim Behn
ke. Det har været kendt i 
en lang række lande gen
nem mange år, men vi 
støtter, at det drives gen
nem den private institution 
Dansk Tipstjeneste.

Venstre vil ikke give stats
tilskud som kompensation 
til Kræftens Bekæmpelse, 
Dansk Røde Kors og Mus
kelsvindsfonden m.fl. Vi 
kræver, at de skal tilgode
ses - men med midler fra 
lottoets overskud. Det har 
ikke spor med skattelettel
ser at gøre. Til gengæld er 
der næppe tvivl om, at 
statskassen vil drage fordel 
af indførelsen af lotto!
Kim Behnke har ret i, at de 
humanitære organisatio
ners tab er svært at gøre 
op, og derfor skal hele 
denne side af sagen også 
tages op til revision i løbet 
af tre år, men i første om
gang er indehaverne af de 
private lotterier blevet til
godeset fuldt ud - og det er 
absolut godt.

Kritikken gik på dommerne 
- ikke på Amtssparekassen

Jeg er ikke i FIRMA- 
IDRÆT interesseret i at gå 
ind i en debat med Jesper 
Petersen fra Amtssparekas
sen' i Nyborg, men da der i 
hans indlæg i FIRMA
IDRÆT 1/88 er et par fejl, 
vil jeg gerne rette disse. 
Det skriver Tommy Larsen 
fra Struer Firmaidræt - og 
ban fortsætter:

Kritikken i mit indlæg gik 
ikke på Amtssparekassen, 
men dommerstandarden 
generel, når vi er til kreds

og landsstævne, hvor 
dommerne ofte dømmer 
efter lokale specielle reg
ler, i stedet for de generelle 
regler der er gældende for 
DFIF. Dette skyldes i høj 
grad at de arrangerende 
foreninger ikke har infor
meret dommerne om de 
gældende regler.
I forbindelse med den om
talte situation, hvor en 
kendelse om straffespark 
blev ændret til et hjørne
kast, er der også et par 
ting jeg vil påpege. Jesper 
Petersen mener at han be
gik straffesparket umid
delbar efter hjørnekastet,

altså der var to Struerspil- 
lere involveret i situatio
nen. Dette passer ikke 
overens med de faktiske 
begivenheder, hjørnekas
tet blev taget og bolden 
kom i spil ca. 1.5 min. in
den Jesper Petersen begik 
straffespark, for øvrig 
mod den samme spiller, 
som tog hjørnkastet, altså 
kan der ikke kun være 
gået ca. 15 sek.
Siden det hændte har jeg 
forhørt mig hos flere dom
mere, og alle har klart 
sagt, at man ikke kan 
dømme omspark når bol
den har været i spil og der

er en ny kendelse (straffe). 
Som jeg skrev i mit forrige 
indlæg, havde fjerkræ
slagteriet ikke noget at 
bruge en sejr til, derfor 
protesterede vi ikke efter 
kampen, men valgte at 
bringe det op i bladet med 
det naive håb at de lokale 
foreninger får øjnene op 
for problemet om dårligt 
informerede dommere.
Til slut vil jeg oplyse at jeg 
ikke er spiller for Struer 
Fjerkræslagteri men re
præsentant for Struer Fir
ma Idræt, hvad der klart 
fremgik af det forrige ind
læg.
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Kort 
og godt

Et godt 
grundlag
Den 1. april i år får Dansk 
Firmaidrætsforbund for 
alvor fast grund under 
fødderne - i Nyborg.
Det er aftalt med Nyborg 
kommune, at Dansk Fir
maidrætsforbund ved star
ten af årets fjerde måned 
overtager den 2.000 kva
dratmeter store grund ved 
Nyborg Idrætspark, hvor 
forbundets nye admini
strationshus skal opføres. 
Nyborg kommune har 
endvidere reserveret et 
areal på 1.000 kvadratme
ter i forbindelse med en 
potentiel udbygning af 
forbundshuset.

Forkert sted 
og datoer 
for DFIF-møder
Sætter Nissen havde i sids
te nummer af FIRMA
IDRÆT været på spil i 
fortællingen om, hvor og 
hvornår DFIF i år holder 
møder.
Årets repræsentantskabs
møde var fejlagtigt place
ret i Nykøbing Falster og 
ikke, som rigtigt er, i Ny
købing Mors. Datoerne er 
fremdeles den 19. og 20. 
november.
Sæsonens sidste forbunds
rådsmøde finder sted den 
30. september og 1. okto
ber, og ikke - som skrevet 
stod - den 7. og 8. okto
ber, ligesom årets for
mandsmøde finder sted 
den 23. og 24. april. Her 
var datoerne fejlagtigt op
lyst til 15. og 16. april. 
Sætter Nissen og redaktio
nens budbringer beklager.

Ingen
unødig
administration
Skatteminister Anders 
Fogh Rasmussen har frem
sat et lovforslag, så i- 
drætsforeninger og andre 
foreninger med almennyt
tige formål ikke skal indgi
ve selvangivelse, erklæring 
eller regnskab.
Lovforslaget er et resultat 
af arbejdet i en kontakt
gruppe med idræts- og 
ungdomsforeningerne, 
som skatteministeren i ef
teråret i fjor nedsatte.

20.000 
kroner 
til nordjyske 
idrætsledere
Fire nordjyske idrætslede
re kan se frem til at skulle 
dele 20.000 kroner.
Det er »Nordjyske Spare
kassers Samarbejdsregi- 
on«, der er en forening af 
sparekasser med hoved
kontor i Nordjyllands 
amt, der uddeler fire priser 
på hver 5.000 kroner. 
Pengene kanaliseres gen
nem Den selvejende Fond 
Sparekassernes Idrætsle
derpris, Nordjyllands 
amt«, der med årets udde
ling i alt har støttet det fri
villige lederarbejde med en 
kvart million kroner. 
Indstillings-skemaer udle
veres i sparekasserne og 
skal returneres til idræts
organisationernes for
bundsrepræsentant senest 
den 2. april i år.

Fem nye med i 
firmaidrættens 
etapeløb 1988
11 DFIF-sammenslutnin- 
ger er i år med i Firmai
drættens etapeløb. Det er 
fem flere end i fjor.
De nye sammenslutninger 
er Århus, Skive, Horsens, 
Vejen og Morsø Firma
sport
I fjor benyttede omkring 
1000 løbere arrangementet 
til regelmæssig motion fra 
april til slutningen af sep
tember.

Danmark- 
Stafetten 
næste år
Så har Danmark-Stafetten 
1988 fået datoer.
Det populære motions-ar
rangement, som i år sam
lede godt 3000 deltagere, 
løber til næste år af stabe
len den 12. juni i Hillerød, 
Næstved, Frederikshavn , 
Svendborg og Viborg, 
mens den 21. august er da
gen i Esbjerg.

Rift om Aktiv 
ferie 
i Oksbøl
Der er rift om pladserne 
på DFIFs Aktiv Ferie ’88 i 
Oksbøl fra den 25. juni til 
30 juli.
I midten af februar var 
halvdelen af de i alt 120 
pladser reserveret. Og ikke 
overraskende er industrife
rieperioden den 27. 28. og 
29. uge det største træk
plaster.
Men der er endnu ledige 
pladser, og er du interesse
ret, kontakt DFIF-Centret 
i Oksbøl på telefon 
05 27 13 1 1.

Kvinde
idrætspris 
til en mand
Dansk Idræts-Forbunds 
kvindeidrætspris er tildelt 
golftræner Graham Town- 
hill, der er englænder, og 
Dansk Golf Unions 
juniorudvalg.
Graham Townhill og ud
valget har etableret en 
række kurser rettet mod 
piger i alderen 14-18 år. 
Kurserne har været en suc
ces, og for første gang i 
unionens historie er der i 
instruktionen taget ud
gangspunkt i pigernes egne 
evner og naturlige anlæg 
for golfspillet. 
Pris-overrækkelsen er en 
håndsrækning til bestræ
belserne for at tillempe de 
forskellige idræts-discipli
ners regler efter kvinders 
naturlige fysiske formåen, 
fremfor at tillempe kvin
der til mænds regelsæt.

Det
handler
om
millioner
Det handler om milli
oner... ja, kæmpesum
mer, hvis og når et 
dansk lotto fra næste 
årsskifte er en realitet.
I Lotto-udvalgets be
tænkning hedder det, 
at Dansk Tipstjeneste 
med indførelse af et 
lottospil kan vente en 
stigning i den samlede 
omsætning på mellem 
30 og 50 procent.
Og da danskerne i fjor 
tippede for 1,4 milliar
der kroner, kan lotto- 
omsætningen ventes at 
nå op på mindst en 
halv milliard - måske 
mere.
Af hver lotto-krone vil 
45 øre gå tilbage til 
spillerne i form af 
præmier. Af de reste
rende 55 øre går otte 
øre til Dansk Tipstje
nestes administration, 
12 øre til statskassen, 
tre øre til velgørende 
formål, to og en halv 
øre til Team Dan
mark, mellem syv og 
otte øre til forhandler
nettet, mens de reste
rende godt 20 øre går 
til de fire idrætsorga
nisationer.
Og danskerne kan lide 
at spille, i 1986 blev 
der spillet for 2.6 mil
liarder kroner. Det 
svarer til 518 kroner 
pr. dansker, uanset al
der.
I samme år tegnede 
Dansk Tipstjeneste sig 
for 1,317 miliarder 
kroner, trav og galop
spillene løb op i 460 
millioner kroner, 
Klasselotteriet 270 
millioner, bingo 250 
millioner, forskellige 
landslotterier 180 mil
lioner, Landbrugslot
teriet 50 millioner, Va
relotteriet andre 50 
millioner, og duespil 
godt 19 millioner kro
ner.
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Fra min dagbog
Solen skinner fra en skyfri himmel, fuglene synger fo r  oven, græsplænen 
trænger til at blive fæ ldet, stakittet skal males og fortovet flyder med hundelor
te, så der er al mulig grund til at blive liggende på sofaen. Det er så skønt at 
ligge og kigge på undulaten uden at behøve at røre en finger - og desuden er 
remoten til tossekassen gået itu.

Af Jørgen Jensen 
Korsør Firma Sport

Pludselig midt i den sageli- 
ge fred ringer telefonen, 
gid pokker havde Graham 
Bell og alle hans tossede 
opfindelser, men ikke nok 
med det, baketlitbæstet 
står helt henne på skrive
bordet og der er ikke et øje 
hjemme til at tage den. 
Ulykkerne ramler ned over 
vor ven formanden der er 
kun en enkel fordel, appa- 
ratet står under en større 
dynge skrivelser som han 
er blevet belemret med i 
den sidste tid, derfor er ly
den dæmpet så tilpas at 
den er til at holde ud. Ak 
ve ak ve klupmen bliver 
ved med at give lyd fra sig, 
er der da slet ingen retfær
dighed til her i verden, det 
er der tilsynladende ikke, 
så hvad er der andet at 
gøre end at bevæge sig hen 
til telefonen så ud over so
fakanten med stængerne 
og af sted.

Efter nogen tids søgen lyk
kedes det at få gravet ap- 
peratet så meget fri at det 
bliver muligt, at få røret 
fri, men naturligvis, det er 
jo en naturlov, så holder 
bæstet op med at ringe 
idet fingerspidserne rører 
ved knoglen.
O’høj manne, der er alli
gevel en højere retfærdig
hed til, men ikke så snart 
at tanken er tænkt til ende 
så begynder ringeriet igen. 
Med en forholdsvis hurtig 
bevægelse, bliver røret ta
get op til øret: »ja, ja, ja 
hvad er det, der haster så 
meget?«.
»Goddag, goddag«, lyder 
det i den anden ende. »Er 
det dig der er formand for 
Firmasporten her i byen«. 
Det kan vor ven forman
den ikke benægte, så han 
svarer med et »ja, og hvor
for det«. »Jo« lyder de i 
den anden ende, »Ser du 
jeg hedder Alfred Nicolaj- 
sen også kaldet Nikkelaj, 
og jeg har fået en ubændig 
trang til at dyrke sport, så 
nu vil jeg lige høre om der 
er noget du kan tilbyde 
mig«.
Ørerne rejser sig på for
mandens hoved, hans ån
dedræt bliver hurtigere, 
pulsen stiger med andre 
ord kan vejrer et nyt beta
lende medlem i den anden 
ende af ledningen.
»Jo, jo min gode mand, vi 
har da masser af gode til
bud til folk, der vil dyrke 
sport på motionsplan, nu 
skal du bare høre. Hvis det 
er noget med bolde du har 
lyst til at lege med er der 
både bordtennis, fodbold,

og badminton at gøre godt 
med. Er det ikke lige sagen 
så kan du dyrke skydning, 
det er alle tiders, og ellers 
er der dart, billard ja og 
sågar en motionsafde
ling«. Alt dette lykkedes 
det at få sagt i en vejrtræk
ning så det var en flot 
præstation, når man tæn
ker på at han for et øjeblik

siden lå henne på sofaen. 
»Jamen hvad koster 
det?«, spørger nu Nikke
laj, det må da være en be
kostelig affære. »Nejda«, 
siger formanden, »vælg du 
nu bare en sportsgren, og 
send et rigtig udfyldt giro
kort med 140 kroner, så 
skal du bare se vupti så er 
du igang.

Formålet er gennem arbejds
pladsen og familien at stimulere 

interessen for samvær, idræt 
og motion...

Hvis du vil vide, hvordan du kommer 
i kontakt med Firmaidrætten i din by, 

så ring eller skriv til:

f) Dansk Firmaidrætsforbund
Tåsinge-Hallen ■ 5700 Svendborg Tlf. 09 22 55 92
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Et kursus er bedre end 
en trøje eller en træningsdragt

Let frost og strålende solskin var 
vejrgudernes velkomst til 13 kursis
ter, der på Den Nordiske Lejrskole i 
Hillerød blandt andet skulle lære 
om foreningsledelse, PR, økonomi, 
jura, holdninger og motivation. 
Men deltagerne lærte også hvad 
man gør ved en bisse, som saborte- 
rer en generalforsamling med utidig 
indblanding, ukvemsord og grove 
fornærmelser.

Af Betty Ellegaard 
DFIFs kursusudvalg

Let frost og strålende sol
skin, var vejrgudernes vel
komst til deltagerne på 
Grundlæggende kursus i 
foreningsarbejde d. 13 og 
14 februar i Hillerød. 
Kurset blev afviklet på den 
Nordiske Lejrskole, et 
yderst velegnet sted både 
hvad lokaler, bespisning 
og overnatning angår.
13 kursister havde meldt 
sig under fanerne, hvor 
Bent Stendorf og Leif El
legaard underviste i de for
skellige emner.
Hillerød Firmasport er en 
forholdsvis ny sammen
slutning, så både nye og 
lidt »ældre« firmasportsle
dere deltog i kurset.
En forskel på dette, og 
tidligere kurser er den, at 
alle deltagere var fra sam
me sammenslutning, dette 
bevirkede, at alle fra start 
kendte hinanden, hvilket 
betød at man fra start var 
på »bølgelængde« samt at 
Bent og Leif fra starten re
laterede til den sammen
slutning man befandt sig i, 
dette var medvirkende til, 
at undervisningen blev me
get levende og nærværen
de, og gav en god respons, 
og til tider en meget leven
de debat.
Selvfølgelig er der sam
menslutninger som ikke 
kan samle et helt kursus
hold, men her har vi jo så 
vores udmærkede kursus- 
kontaktmandsnet ude i 
kredsene, som kan formid
le kontakt mellem to eller 
flere, eller måske alle sam
menslutninger i den på
gældende kreds. 
Kursuskontaktmanden/- 
kvinden kan selvfølgelig 
også være behjælpelig 
med selve arrangementet, 
så find ud af hvem der er 
jeres KKM, henvend jer og

få sat et sådan kursus i 
gang.
Instruktører og materialer 
stilles gratis til rådighed 
gennem DFIF, ved hen
vendelse til vores dygtige 
kursuskonsulent Jane, på 
forbundskontoret i Svend
borg.
En enkelt ting, men en me
get vigtig ting er, at man 
husker at ansøge om kur
set på de udarbejdede an
søgningsskemaer, har man 
ikke et sådan , så ring til 
Jane og få et tilsendt.

Hvad sker der?
Hvad sker der så på et så
dan kursus???
Man gennemgår forenin
gens ledelse, PR, forenin
gens forhold til offentlige 
myndigheder, generalfor
samling, økonomi, lidt 
jura, holdning og motiva
tion, og man får et indblik 
i organisationen DFIF. 
Undervisningen foregår 
dels som gruppearbejde, 
dels som samlet undervis
ning og diskution og dels 
som forskellige rollespil, 
hvilket blev et helt kapitel 
for sig, i Hillerød, da Pe
der Bisgård viste sig, iflg. 
rollen, som en rigtig bisse, 
i modsætning til hvad vi er 
vant til, hvilket bevirkede 
at man lærte, hvad man

skal gøre ved en person, 
som på det nærmeste sa- 
borterede en generalfor
samling med utidig ind
blanding, ukvemsord og 
grove fornærmelser.

Hvad er udbyttet?
Og hvad får kursisterne så 
ud af et sådan kursus??? 
Jeg valgte at spørge Char
lotte, som er en meget ny 
foreningsleder, og derefter 
Steffen, som er en »gam
mel rotte« og som har del
taget i lederkursus I og II. 
Charlottes forventninger 
inden kurset var at lære 
noget om DFIF så hun 
kunne arbejde ud fra dette 
i sin egen sammenslutning, 
og takket være nogle gode 
instruktører fik hun noget 
ud af orienteringen om 
DFIF, men her trænger vi 
virkeligt til at »komme op 
på mærkerne i forbundet 
for her er vores materialer 
under al kritik, dette må 
der hurtigst mulig gøres 
noget ved, på rette sted. 
Charlotte mødte op med 
en stor nysgerrighed, som 
hun bagefter følte var ble
vet tilfredsstillet, eller af
løst af en ny, nemlig at føl
ge op på DFIF’s lederkur
ser I II og III og så må 
man jo sige at kurset har 
virket efter hensigten,

nemlig som en appetitvæk
ker til netop disse 3 kurser. 
Charlotte mente også at 
kurset var ganske godt til 
at give »gamle« ledere et 
tiltrængt pift. Hun selv 
havde fået en masse ud af 
de enkelte rollespil, måske 
lidt mindre ud af jura og 
økonomi, men havde på 
intet tidspunkt kedet sig, 
også stedet syntes Charlot
te var udmærket.
Steffen har været leder i 5 
år, hans forventninger før 
kurset, kunne ligge på et 
meget lille sted, men han 
så det som en fordel, at det 
var holdt inden for samme 
sammenslutning, så man 
kunne gøre netop som 
Bent og Leif gjorde, nem
lig at relatere til sammen
slutningen hvori man be
fandt sig. Han savnede 
dog flere enkeltpræstatio
ner på kurset, såsom at 
tale til forsamlingen, lede 
et møde etc., men for
holdet til offentlige myn
digheder havde givet ham 
en hel del, det er ting som 
man ikke får noget at vide 
om når man sige ja til en 
post i sammenslutninger
ne, og her må man jo nok 
give Steffen ret, man 
glemmer mange gange at 
sætte folk ind i en masse 
ting når man får nye med 
ind i udvalgs- og bestyrel
sesarbejde.
Her kan man virkelig 
hjælpe ved at arrangere et 
sådan kursus.
Steffen forlod i hvert fald 
kurset med at sige at han 
varmt kunne anbefale det 
til andre, både i sin egen 
sammenslutning og ude 
omkring i landet, som han 
udtrykte det: giv medlem
merne et sådan kursus i 
stedet for en trøje eller en 
træningsdragt, det er den 
bedste form for personlig 
udvikling i foreningsarbej
det, som man kan bruge 
igen og igen, trøjen bliver 
hurtigere slidt op.
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l'il sammcnslutningcr/klubber
Kursusudvalgets nye forslag til lederpleje
Da hver sammenslutning har ca. 25-50 ledere, foreslår kursusudvalget et virkeligt godt tilbud 
til sammenslutningernes lededre.
Vi tilbyder En Kursus- og Aktivitetsweekend på DFIF-centret, hvor kursusudvalget sørger for 
undervisning af lederne i emner i grundlæggende foreningsarbejde, mens aktivitetsudvalget 
sørger for forskellige motionsaktiviteter til ledernes ledsagere, ægtefæller og børn.
Varighed: Lørdag kl. 9.00 til søndag kl. 15.00

Underviserne stilles gratis til rådighed, og der kan søges kursustilskud via 
kursusudvalget.

Yderligere Kan fås ved henvendelse til kursuskonsulent Jane Have Andersen
oplysninger på tlf. 09 22 55 92

Kursuskalender
I april og maj afvikler kursusudvalget flg. instruktør- og lederkurser

April:
Badminton III
Kurset er afsluttende del af instruktøruddan
nelsen med mulighed for videre uddannelse 
som hjælpeinstruktør på DFIFs kurser. Der 
undervises teoretisk og praktisk med instruk
tionsmetodik og instruktionsøvelser samt 
fejl- og rettemetodik og specialslag.
Tid og sted: 15. - 17. april 88 i Fredericia. 
Kursuspris: kr. 500,-

Gymnastik I
Kurset er første del af instruktøruddannel
sen, og der arbejdes teoretisk og praktisk 
med motionsgymnastik, opvarmning, af
spænding, massage, styrketræning med 
utraditionelle redskaber, anatomi og »Hvor
dan sætter man musik til øvelser?«. Der gi
ves ideer, som også kan bruges i andre i- 
drætsgrene.
Tid og sted: 08. - 10. april 88 i Uldum 

(Horsens)
Kursuspris: kr. 500,-
Dart II
Kurset er anden del af instruktøruddannel
sen, og der arbejdes teoretisk og praktisk 
med lukninger (hovedregningssystemer), 
stævneledelse med lodtrækning og seedning
ssystemer samt udarbejdelse af en turnering. 
Tid og sted: 15. - 17. april 88 i Odense 
Kursuspris: kr. 500,-
Leder II
Kurset er anden del af lederuddannelsen, og 
der arbejdes teoretisk og praktisk med dis
kussions- og mødeledelse.
Tid og sted: 15. - 17. april 88 i Holbæk 
Kursuspris: kr. 550,-

Maj:

Skydning III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen 
indenfor riffelskydning (også 50 m.) Der un
dervises såvel teoretisk som praktisk med 
instruktionsmetodik og instruktionsøvelser. 
Efter kurset kan der gives mulighed for en 
videre uddannelse som hjælpeinstruktør på 
DFIFs kurser.
Tid og sted: 06. - 08. maj 88 i Middelfart 
Kursuspris: kr. 500,-

Pistol I
Kurset er første del af instruktøruddannelsen 
og der arbejdes teoretisk og praktisk med 
pistolskydningens grundelementer samt vå
bentilladelse og sikkerhedsbestemmelser.
Tid og sted: 06. - 08. maj 88 i Oksbøl 
Kursuspris: kr. 500,-

Kursusprisen: omfatter undervisning, mate
rialer, ophold og forplejning (dog ikke drik
kevarer).
Husk tilmelding: skal ske på tilmeldingskort 
som underskrives a f kreds!sammenslutning 
og som sendes til forbundskontoret.

For kurser i april måned skal tilmelding ske 
hurtigst muligt.
For kurser i maj måned skal tilmelding ske 
senest 30 dage før kursets afvikling. 
Yderligere oplysninger om kurserne kan fås 
ved henvendelse til kursuskonsulent Jane 
Have Andersen på tlf. 09 22 55 92.

7 Marts 88



Navnlig 
navne~

SVEND BJØRNBAK, se
kretær i Kolding Firma 
Sport, er hædret som 
»Årets leder 1987«. Be
grundelsen er, at Svend 
Bjørnbak udfører et stort 
og uegennyttigt arbejde 
for idrætten. Men det er 
ikke første gang, Svend 
Bjørnbak modtager pæne 
ord, håndtryk og pokal. 
Svend Bjørnbak har 
tidligere modtaget Kolding 
Firma Sports lederpokal 
og Dansk Firmaidrætsfor
bunds hæderstegn.

Svend Bjørn bak

PER HANSEN, siden 
1981 formand for Horsens 
Firma Idræt, har søgt og 
fået bevilget afsked med 
firmaidrætten. Årsagen 
er, at Per Hansen indtil ja
nuar 1989 er beskæftiget i 
København. Indtil det or
dinære repræsentant
skabsmøde i slutningen af 
marts fungerer den hidtidi
ge næstformand, Arne 
Lampe, som formand.

KAI HOLM blev på DIFs 
årsmøde uden modkandi
dat valgt til en ny to-årig 
periode som forbundets 
formand. Men for første 
gang i DIFs historie blev 
en kvinde valgt til en af 
forbundets to næstfor- 
mænd. Det er den 41-årige 
tidligere toproer, Hanne 
Pedersen, der blev valgt 
uden modkandidat. Han
ne Pedersen har siden 1985 
været medlem af DIFs for
retningsudvalg.

MOGENS SHILLING, 
Rødby Firmasport, har 
fået en drøm opfyldt. Ved 
Nakskov Firma Sports 
uofficielle kredsstævne i 
dart nåede Mogens Schil
ling den højest opnåelige 
lukning: to gange triple 20 
og Bulis Eye - en lukning 
på 170.
I det veltilrettelagte stævne 
deltog 43 herrer og otte 
damer fra Nakskov, Vor
dingborg, Næstved og 
Rødby, og først efter 10 
timer blev den sidste pil 
kastet.

PREBEN PETERSEN, 
næstformand i Fredericia 
Fag- og Firmai
drætsforbund, kan den 5. 
april fejre 25. års jubilæ
um som bestyrelsesmed
lem i sammenslutningen. 
Preben Petersen har i 23 år 
fungeret som næstfor
mand.
I 1976 modtog Preben Pe
tersen DFIFs hæderstegn, 
og i 1985 fik Preben Peter
sen overrakt FFFIFs hæ- 
dersnål.
Lørdag den 9. april mel
lem kl. 11 og 14 er der re
ception i FFFIFs klubhus i 
Hannerup.

JØRN O. GODT kan søn
dag den 3. april fejre 25. 
års jubilæum som besty
relsesmedlem i Kolding 
Firma-Sport. Siden 1973 
har Jørn O. Godt været 
formand.
Lørdag den 9. april fra kl. 
10 til 14 holder Kolding 
Firma-Sport reception på

Jørn O. Godt
adressen Parkhallens cafe
teria, Fynsvej 49 i Kol
ding.
Utallige er Jørn O. Godts 
tillidsposter gennen årene 
på kreds- og sammenslut
ningsplan, ligesom DFIFs 
idrætsudvalg siden 1971 
har gjort brug af koldin
genserens utrættelige ar
bejdsindsats.
I 1984 blev Jørn O. Godt 
valgt til Dansk Firmai
drætsforbunds styrelse, 
hvor der udover en to-årig 
periode som formand for 
center-udvalget har været 
tid til jobbet som tilfor
ordnet medlem af idræts
udvalget. Jørn O. Godt er 
i dag formand for forbun
dets kontrolkomite.

MATHILDE Kristensen, 
Sønderborg, er hædret 
med blomster og varme 
håndtryk. Årsag: Mathilde 
Kristensen blev medlem 
nummer 2000 af Sønder
borg Firma Sport. Mathil
de Kristensen, der er med
lem af Firmaidrætsklub
ben SOLO, er aktiv på 
badmintonbanen.

Mathilde Kristensen

ID  Dansk Firmaidrætsforbund

Tåsinge-Hallen,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 55 92. 
Ekspedition:
Mandag-torsdag kl. 8-16. 
Fredag 8-15

Generalsekretær:
Svend Møller,
Cedervænget 14,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 57 33.

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen, Heboltoft 12, 
6950 Ringkøbing.
Tlf. 07 32 14 58.

Næstformand:
Gunnar Petersen, 
Snedronningensvej 17, 
9230 Svenstrup J.
Tlf. 08 38 21 13.
Kristian Hansen,
Blåbærvej 2,
7200 Grinsted.
Tlf. 05 32 17 34.
Kurt Petersen,
Strandvejen 46,
4200 Slagelse.
Tlf. 03 52 75 35.
Jørn Godt,
Schultzvej 5,
6091 Bjert.
Tlf. 05 57 23 22.

DFIF’s konsulenter:
Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt
Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Jan G. Andersen,
Vibevej 9 
9500 Hobro 
Tlf. 08 51 01 01

Foreningskonsulent 
Sydjylland og Fyn
Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48,
6200 Åbenrå 
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8,
5800 Nyborg 
Telf. 09 31 72 53

Aktivitetskonsulent
Bent Vogn 
Nyborgvej 279 
5700 Svendborg 
Tlf. 09 21 04 16

DFIF CENTRET
Strandvejen 25 
6840 Oksbøl 
Tlf. 05 27 13 11



Postbesørget blad 
(1535 Ap.V.)

Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. 09 22 55 92.

En uge i den svenske vildmark
Værd at vide om Aktiv Kanoferie 1988:

Her er tilbuddet til de 
naturglade firmaidræts- 
familier.

En uge i den svenske 
vildmark med rent vand, 
frisk luft, rigt fiske- og 
dyreliv - kort sagt, en 
storslået oplevelse.

I får masser af motion 
og hyggeligt samvær, 
padlcnde i en synkefri 
glasfiberkano i Nord
markens 10.000 k va- 
drat-kilometer store so 
og vildmarksområde.

Tid: Uge 31, fra lørdag den 30. juli til fredag den 5. august.
Sted: Värmland, fra Nordmarkens Kano-Center
Deltagere: Firmaidrætsfamilier. Af hensyn til sikkeheden max. et barn (8-14  

år) pr. voksen.
Rejsen: Familierne sørger selv for transport til og fra Nordmarkens Kano-

Center. Kørselsvejledning udsendes fra DFIF.
Udstyr: I arrangementet er indbefattet 1. klasses materiel - leje af kano, telt,

presenning, feltkøkken, kanovest og vandtæt sæk. Sovepose og 
liggeunderlag medbringes af hver enkelt, ligesom anden personlig 
udrustning. Vejledning udsendes fra DFIF.

Forplej- Familierne får udleveret en færdig kostpakke til en hel uge, pakket i 
ning: plastbeholdere.
Kano-leder: Dansk Firmaidrætsforbund har egen leder med på turen.
Pris: Kr. 1125,00 pr. person incl. det nævnte udstyr og kostpakke. Be

mærk der er ingen prisreduktion for børn.
Tilmelding: Tilmeldingskupon rekvireres på Dansk Firmaidrætsforbunds kon

tor, tlf. 09 22 55 92 (hverdage kl. 8.00 - 16.00). Sidste tilmeldingsfrist 
er den 30. april 1988, men skynd jer, da der er begrænset med 
pladser.

Betaling: Beløbet opkræves umiddelbart efter sidste tilmeldingsfrist.
A kti vitetsud valget.


